



# Atchafalaya

NATIONAL HERITAGE AREA

## Atchafalaya Trace Commission Board Meeting Wednesday, January 12, 2022 – 10 a.m. via Zoom

*In accordance with ACT 302 of the 2020 Regular Session, the **Atchafalaya Trace Commission** meeting on **Wednesday, January 12, 2022**, at 10:00 a.m. will be held by teleconference. Matters on this agenda are critical to the continuation of the **Atchafalaya Trace Commission**. This notice shall be posted online, emailed to any member of the public or new media who request notice, and distributed to news media within the geographic area of the public body. \*ACT 302 requires the notification of media, not placement of legal advertisements.*

*Request for the video conference link or public comments on any items may be submitted via email to [jlemoine@crt.la.gov](mailto:jlemoine@crt.la.gov), or call in to (225) 342-8037, until 5 p.m. on January 13, 2022.*

### **Commissioners Present**

Charles Caillouet, Ascension  
Darrel Rivere, Assumption  
Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles  
Chris Burton, Iberia  
Cliff LeGrange, Iberville  
Steve Pellessier, Lafayette  
J.A. Rummler, Pointe Coupee  
Mart Black, Co-Chair, Terrebonne  
Angelique Bergeron, Secretary, West Baton Rouge

### **Commissioners Absent**

Linda Gardner, Concordia  
Christine DeMyers, East Baton Rouge  
Herman Fuselier, St. Landry  
Carol "Coach" Patin, St. Martin  
Carrie Stansbury, Treasurer, St. Mary

### **Others Present:**

Angela Rathle, Jean Lafitte National Park

## **AGENDA**

I. **Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)**

Chair Carmouche called the meeting to order at 10:04 a.m. He led the Commission in the Pledge of Allegiance.

II. **Agenda Approval (Wilbert)**

Carmouche asked for any changes to the agenda. There were no changes

III. **Minutes Approval (Wilbert)**

Carmouche asked for a motion to approve the minutes from the October 2021 meeting. Co-Chair Mart Black made a motion to approve. Treasurer Angelique Bergeron seconded the motion. The motion carried unanimously (with Linda Gardner, Christine De Myers, Carol Patin, and Carrie Stansbury absent).

IV. **Reauthorization 2021 Update (Justin)**

Justin Lemoine updated the Commission on reauthorization efforts. He state ANHA is in a holding pattern in terms of reauthorization. The individual Atchafalaya bill has support from the House and Senate. The NHA program bill has passed the House and made some movement in the Senate. ANHA is waiting to for the program bill to be attached to budget bill. It is likely the individual Atchafalaya bill and program bill will be kicked down the road until both sides can agree on a federal budget.

ANHA staff is working on setting up a meeting with local staffer from Sen. Cassidy's office at end of January. Lemoine has a call later this week with Graves' office.

Lemoine reminded the Commission that ANHA has a backlog of funding and will continue to receive technical support from NPS. NHA could get 15-year individual reauthorization this year or temporary 1-2 year continuing resolution to work toward the program bill.

Steve Pellessier asked if there was any organized resistance to the NHA program. Lemoine said there is a small group that is worried about landowner rights and impacts a national heritage area designation could add to property rights. These sentiments are predominantly in the Midwest and western states. The Alliance of National Heritage Areas has paid for a consultant who worked on Capitol Hill to create language and visuals to combat these feelings.

## V. ANHA Staff Updates

### a. *Active grants, ongoing expenses*

Lemoine shared the master spreadsheet of active grants and contracts. ANHA closed on several grants and contracts including the strategic plan and a few 2020 and 2021 cycle grants. Lemoine will send out the master spreadsheet following the meeting. There is currently \$232,000 in active/open grants FY 19, 20, and 21.

The Nature Conservancy boardwalk has received grant extensions for delays due to COVID. It is the longest standing open grant but should go out to bid in next month.

There are a number of open small fund grants. Five were submitted for processing and several may have closed out. ANHA will update the master spreadsheet as those grants are paid.

*Active contracts* – ANHA is working to pay out the agreement with Tele-Louisiane for monthly translations services and for translation of the Water Heritage Trail website. There is currently no agreement in place for the translation of the Atchafalaya website. There will likely be no agreement with Tele-Louisiane because of time-management issues throughout the Water Heritage Trail translation project. ANHA and OCD staff are re-evaluating translation of full ANHA website.

*Active contracts* -- Abita Builders, the contractor working on clean up and maintenance of the Atchafalaya Welcome Center trail, have cleared out the trail and submitted an invoice for ongoing maintenance.

ANHA also has outstanding contracts for promotional items including the redfish keychain floats and NPS passports cancellation stamps for the passport program. There is also an active contract for replaced of the New Roads Water Heritage Trail sign which was vandalized.

Lemoine noted grants that were canceled in 2021. The Intertribal Basketry Summit scheduled for November was canceled. They will reapply in 2022. The HouseofCards project was canceled as it was built on private property, which was not identified in the original proposal. Per National Park Service rules, NHAs cannot fund improvements to

private property. The Shrimp & Petroleum Festival was canceled, but will reapply in 2022. The Re-Imagine McComb-Veazey Festival was canceled and may reapply.

Total, ANHA currently has about \$300,000 in open expenditures and contracts. ANHA has over \$800,000 in funding and is expecting an additional \$400,000 once the FY22 NPS budget passes.

Darrel Rivere asked if ANHA could fund projects on leased property. Lemoine said the HouseofCards grant could not be funded because it was improvements to property that was not readily accessible to the public. Rivere is working on a museum in Pierre Part, which had property donated but would have to lease land adjacent. Rivere asked if that would prevent the museum from receiving a grant from ANHA. Lemoine noted that lands leased to a non-profit or agency as part of overall programming would be applicable. Lemoine and Rivere will set up a meeting to discuss further funding opportunities.

*b. ANHA staff travel*

Caroline Byrne updated the Commission on upcoming travel. ANHA will be in Alexandria for the Louisiana Travel Association annual meeting. Staff will also be visiting grant projects in Marksville (*Murder on the Atchafalaya* show) and in Patterson (promo shoot for *Atchafalaya Cypress: A Digital History*). With the Omicron surge, ANHA staff decided to cancel the Alliance of NHAs trip to Washington, D.C.

Rivere asked for specifics on the Atchafalaya Cypress project. ANHA will connect Rivere with the project manager, Jason Theriot, a historian who is extremely passionate about historical research.

Lemoine noted that on Feb. 8 and 10, ANHA will be in Morgan City and New Iberia for the LANERR town hall meetings regarding the Atchafalaya proposal. ANHA partnered with LUMCON, ULL, TNC, and other partners to draft the proposal. The meeting is currently scheduled for a hybrid format.

*Future Commission meetings* – Commission meetings are planned for the second Wednesday of month, every other month. Lemoine has a full list of dates that he will send, along with a list of Executive Committee meeting dates.

Lemoine noted the December meeting at The Nature Conservancy and Bayou Pigeon was a great success. As identified in strategic plan for commissioners to explore heritage area, Lemoine asked for volunteers from commissioners to host one of two meetings. Most meetings will take place at the WBR Museum, but ANHA staff would like to host at least two field meetings.

Angelique Bergeron asked where ANHA staff was thinking about hosting. Lemoine shared Morgan City or Terrebonne as options to see the coast, and St. Landry Parish.

Black said he may be able to get the Commission to the barrier islands in Terrebonne to see work that has been done out there.

## **VI. Other Business**

### *a. Comments from public attendees (if any)*

There was no public present.

Byrne shared an annual report graphic detailing the number of grants funded, projects completed, and other data from the year. The graphic will be emailed to the Commission.

## **VII. Commissioner Announcements**

- a. *Ascension* – Charles Caillouet note that Iberville and East Baton Rouge parishes are working from Alligator Bayou to the river to clear out the silted in part of Bayou Manchac. Ascension had a permit with USACE to clear out Bayou Manchac before Hurricane Ida. After Ida, the project was broken into two parts to clear out debris and East Baton Rouge joined the effort. The second phase is still pending participation from East Baton Rouge. Mitigation of Bayou Manchac is moving forward but awaiting some studies.

- b. *Assumption* – Rivere agreed the Iberville project would be big for Assumption. The Assumption Parish Policy Jury and Pierre Part Board are working on water and flood mitigation projects. There is lots of traffic in Pierre Part with boats and traps going to the Atchafalaya Basin for crawfish season. Rivere is working with company to pick up campers for hurricane victims. Fairs and festivals are currently going forward, including the Church Fair and Fireman’s Festival. Rivere offered to host a commission meeting on his boat, and Lemoine will added the option to list.
- c. *Avoyelles* – Carmouche shared a Cajun music club was started in Avoyelles. With the Omicron surge, the Jan. meeting was rescheduled. Carmouche may reach out to Bergeron for advice. Murder on the Atchafalaya, which was rescheduled, is scheduled for January 19. Mardi Gras in Avoyelles is currently still moving forward.
- d. *Concordia* – No updates.
- e. *East Baton Rouge* – No updates.
- f. *Iberia* – Chris Burton noted that Mardi Gras starts in New Iberia on Feb. 5 with the first parade. He also noted that the Bayou Teche Museum is in midst of a 9,000 square foot expansion.
- g. *Iberville* – Cliff Legrange noted COVID has put a damper on activity. Wild crawfishing in the basin is just getting started. Wild crawfish is coming in slow from the basin but should be picking up.  
  
Legrange shared that he and Ray Brassier from ULL are updated Jim Delahoussaye’s nomination for Louisiana Naturalist of the Year. He asked for a support letter from ANHA, to which Lemoine agreed.  
  
The Plaquemine Depot project is also moving forward.
- h. *Lafayette* – Pellessier noted that Mardi Gras right around the corner. Vermilionville will begin celebrations on Jan. 13 start stuff and parades will begin on Feb. 18.
- i. *Pointe Coupee* – J.A. Rummier noted the Pointe Coupee Office of Tourism announced upcoming events. A Grammy nominated band from Cecilia is booked for Poydras Center. March will be the 13<sup>th</sup> annual Spring Street Car Show. Pointe Coupee Parish is completing the drawdown of False River at end of week to allow lake to fill back in.
- j. *St. Landry* – No updates.
- k. *St. Martin* – No updates.
- l. *St. Mary* – No updates.

- m. *Terrebonne* – Black noted Cajun Dance lessons have started up again at the Folk Life Culture Center. Lessons this month will be hosted on Jan. 14<sup>th</sup> and Jan. 21<sup>st</sup>. On Jan. 21 there will be a comedy show at the distillery. There is currently nothing scheduled in Feb. but Mardi Gras is back on Feb. 18. Parades will take place every weekend until Mardi Gras. March 5 at Civic Center is Crafting Cajuns Indoor Craft Show and Marketplace.
- n. *West Baton Rouge* – Cajun Jam is Sunday, Jan. 16 (the third Sunday of the month). The next exhibit is “Pelican State Goes to War,” which is on loan from the National WWII Museum. The exhibit will launch with a USO style dance. The WBR Museum is starting yoga at the museum on the last Tuesday of the month. In February, the museum is opening a semi-permanent exhibit from local sculptor Ronald Trahan (Feb 18). The museum will host the Regional National History Day Competition on Feb. 24. Those who are interested in serving as a judge can contact Angelique. On March 13, the museum will host training for the City Nature Challenge to get people out in nature to record flora and fauna. If anyone is interested, let Bergeron know.
- o. *NPS* – Angela Rathle noted that Saturdays in Lafayette at noon is music on the porch. In Eunice, third Saturday is music down by Nick’s restaurant at 2p. NPS is teaming up with Eunice for Courir de Mardi Gras to help fund some of the bands throughout the weekend from Feb. 25-March 1. The Eunice center is doing some stuff in courtyard on Monday before Mardi Gras (folklife; cooking; etc.). NPS teaming up with Festival International to fund some bands La Place Louisiane, a Cajun zydeco music stage NPS is co-sponsored with KATC.
- p. Justin noted that Blues Fest is supposed to go forward in April. There are nature opportunities in Baton Rouge like lighted night hikes. LDWF and LOT reached out and ANHA helped to create a database of paddle sites. All will be listed on LDWF and ANHA may use the data as part of a graphic for access in heritage area.

**VIII. Adjourn (Wilbert)**

With no further business, Carmouche asked for a motion to adjourn. Bergeron moved and Black seconded. With no objections, the meeting adjourned at 11 a.m.



**Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission  
Mercredi, le 12 janvier 2022 – 10h via Zoom**

*Conformément à la LOI 302 de la session ordinaire de 2020, la réunion de l'Atchafalaya Trace Commission du mercredi 12 janvier 2022 à 10h se tiendra par téléconférence. Les affaires sur cet ordre du jour sont essentielles à la continuation de l'Atchafalaya Trace Commission. Cet avis sera affiché en ligne, envoyé par courrier électronique à tout membre du public ou des nouveaux médias qui demandent en être informés, et distribué aux médias dans la zone géographique de l'organisme public. \* La LOI 302 exige la notification des médias, pas le placement d'annonces légales.*

*Les demandes de recevoir le lien de vidéoconférence ou de faire des commentaires publics sur tout sujet pertinent peuvent être soumises par courrier électronique à [jlemoine@crt.la.gov](mailto:jlemoine@crt.la.gov), ou par téléphone au (225) 342-8037, jusqu'à 17 heures le 13 janvier 2022.*

**Commissaires présents**

Charles Caillouet, Ascension  
Darrel Rivere, Assomption  
Wilbert Carmouche, président, Avoyelles  
Chris Burton, Ibérie  
Cliff LeGrange, Iberville  
Steve Pellessier, Lafayette  
J.A. Rummler, Pointe Coupée  
Mart Black, coprésident, Terrebonne  
Angélique Bergeron, secrétaire, Bâton-Rouge Ouest

**Commissaires absents**

Linda Gardner, Concordia  
Christine DeMyers, Bâton-Rouge Est  
Herman Fuselier, Saint-Landry  
Carol « Coach » Patin, Saint-Martin  
Carrie Stansbury, trésorière, Sainte-Marie

**Autres présents :**

Angela Rathle, Parc National Jean Lafitte

**ORDRE DU JOUR**

- I. **Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)**



Le président Carmouche a ouvert la réunion à 10 h 04. Il a dirigé la Commission dans le serment d'allégeance.

II. **Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)**

Carmouche a demandé tout changement à l'ordre du jour. Il n'y a eu aucun changement

III. **Approbation du procès-verbal (Wilbert)**

Carmouche a demandé une motion pour approuver le procès-verbal de la réunion d'octobre 2021. Le coprésident Mart Black a présenté une motion d'approbation. La trésorière Angélique Bergeron a appuyé la motion. La motion est adoptée à l'unanimité (en l'absence de Linda Gardner, Christine De Myers, Carol Patin et Carrie Stansbury).

IV. **Mise à jour de la réautorisation 2021 (Justin)**

Justin Lemoine a informé la Commission des efforts de réautorisation. Il déclare que l'ANHA est dans une situation d'attente en termes de réautorisation. Le projet de loi individuel sur l'Atchafalaya a le soutien de la Chambre et du Sénat. Le projet de loi sur le programme NHA a été adopté par la Chambre et a fait quelques mouvements au Sénat. L'ANHA attend que le projet de loi de programme soit joint au projet de loi de finances. Il est probable que le projet de loi individuel de l'Atchafalaya et le projet de loi du programme seront reportés jusqu'à ce que les deux parties puissent s'entendre sur un budget fédéral.

Le personnel de l'ANHA travaille à l'organisation d'une réunion avec le personnel local du bureau du sénateur Cassidy fin janvier. Lemoine a un appel plus tard cette semaine avec le bureau de Graves.

Lemoine a rappelé à la Commission que l'ANHA a un arriéré de financement et continuera de recevoir le soutien technique du NPS. La NHA pourrait obtenir une réautorisation individuelle de 15 ans cette année ou une résolution continue temporaire de 1 à 2 ans pour travailler sur le projet de loi du programme.

Steve Pellessier a demandé s'il y avait une résistance organisée au programme NHA. Lemoine a déclaré qu'il existe un petit groupe qui s'inquiète des droits des propriétaires fonciers et des impacts qu'une désignation de région de patrimoine national pourrait ajouter aux droits de propriété. Ces sentiments sont principalement dans le Midwest et les États de l'Ouest. L'Alliance des National Heritage Areas a payé un consultant qui a travaillé sur Capitol Hill pour créer des textes et des visuels pour combattre ces sentiments.

V. **Mises à jour du personnel de l'ANHA**

a. *Subventions actives, dépenses courantes*

Lemoine a partagé le tableur principal des subventions et des contrats actifs. L'ANHA a conclu plusieurs subventions et contrats, dont le plan stratégique et quelques subventions des cycles 2020 et 2021. Lemoine enverra le tableur principal après la réunion. Il y a actuellement 232 000 \$ en subventions actives/ouvertes pour les exercices 19, 20 et 21.

La promenade de la Nature Conservancy a reçu des prolongations de subvention pour les retards dus à la COVID. Il s'agit de la subvention ouverte la plus ancienne, mais elle devrait faire l'objet d'un appel d'offre le mois prochain.

Il existe un certain nombre de petites subventions ouvertes. Cinq ont été soumis pour traitement et plusieurs ont peut-être été clôturés. L'ANHA mettra à jour le tableur principal au fur et à mesure que ces subventions seront versées.

*Contrats actifs* - L'ANHA s'efforce de payer l'accord avec Télé-Louisiane pour les services de traduction mensuels et pour la traduction du site Web du Water Heritage Trail. Il n'y a actuellement aucun accord en place pour la traduction du site Web Atchafalaya. Il n'y aura probablement pas d'entente avec Télé-Louisiane en raison de problèmes de gestion du temps tout au long du projet de traduction du Water Heritage Trail. Le personnel de l'ANHA et de l'OCD réévalue la traduction du site Web complet de l'ANHA.

*Contrats actifs* -- Abita Builders, l'entrepreneur travaillant sur le nettoyage et l'entretien du sentier du centre d'accueil d'Atchafalaya, a nettoyé le sentier et soumis une facture pour l'entretien continu.

L'ANHA a également des contrats en cours pour des articles promotionnels, notamment les porte-clés flottants en forme de poisson-rouge et les tampons d'annulation de passeport NPS pour le programme de passeport. Il y a aussi un contrat actif pour le remplacement du panneau du New Roads Water Heritage Trail qui a été vandalisé.

Lemoine a noté des subventions qui ont été annulées en 2021. Le sommet intertribal de vannerie prévu pour novembre a été annulé. Ils présenteront une nouvelle demande en 2022. Le projet HouseofCards a été annulé car il était construit sur une propriété privée, ce qui n'était pas identifié dans la proposition initiale. Selon les règles du National Park Service, les NHA ne peuvent pas financer les améliorations apportées à la propriété privée. Le Shrimp & Petroleum Festival a été annulé, mais présentera une nouvelle demande en 2022. Le Re-Imagine McComb-Veazey Festival a été annulé et pourrait présenter une nouvelle demande.

Au total, l'ANHA compte actuellement environ 300 000 \$ de dépenses et de contrats ouverts. L'ANHA dispose d'un financement de plus de 800 000 \$ et s'attend à un financement supplémentaire de 400 000 \$ une fois le budget FY22 NPS adopté.

Darrel Rivere a demandé si l'ANHA pouvait financer des projets sur des propriétés louées. Lemoine a déclaré que la subvention HouseofCards ne pouvait pas être financée car il s'agissait d'améliorations apportées à une propriété qui n'était pas facilement accessible au public. Rivere travaille sur un musée à Pierre Part, qui a fait don d'une propriété mais devrait louer un terrain adjacent. Rivere a demandé si cela empêcherait le musée de recevoir une subvention de l'ANHA. Lemoine a noté que les terrains loués à un organisme sans but lucratif ou à une agence dans le cadre de la programmation globale seraient applicables.

Lemoine et Rivere organiseront une réunion pour discuter d'autres opportunités de financement.

b. *Voyage du personnel de l'ANHA*

Caroline Byrne informe la Commission des prochains voyages. L'ANHA sera à Alexandrie pour la réunion annuelle de la Louisiana Travel Association. Le personnel visitera également des projets de subvention à Marksville (l'émission Murder on the Atchafalaya) et à Patterson (tournage promotionnel pour Atchafalaya Cypress: A Digital History). Avec la poussée d'Omicron, le personnel de l'ANHA a décidé d'annuler le voyage de l'Alliance des NHA à Washington, D.C.

Rivere a demandé des précisions sur le projet Atchafalaya Cypress. L'ANHA mettra Rivere en contact avec le chef de projet, Jason Thériot, un historien extrêmement passionné par la recherche historique.

Lemoine a noté que les 8 et 10 février, l'ANHA sera à Morgan City et la Nouvelle-Ibérie pour les réunions publiques de LANERR concernant la proposition d'Atchafalaya. L'ANHA s'est associée à LUMCON, ULL, TNC et d'autres partenaires pour rédiger la proposition. La réunion est actuellement prévue pour un format hybride.

*Futures réunions de la Commission* – Les réunions de la Commission sont prévues le deuxième mercredi du mois, tous les deux mois. Lemoine a une liste complète des dates qu'il enverra, ainsi qu'une liste des dates de réunion du comité exécutif.

Lemoine a noté que la réunion de décembre à la Nature Conservancy et Bayou Pigeon a été un grand succès. Tel qu'identifié dans le plan stratégique pour les commissaires pour explorer la région patrimoniale, Lemoine a demandé aux commissaires de se porter bénévoles pour organiser l'une des deux réunions. La plupart des réunions auront lieu au musée WBR, mais le personnel de l'ANHA aimerait organiser au moins deux réunions sur le terrain.

Angélique Bergeron a demandé où le personnel de l'ANHA envisageait les tenir. Lemoine a partagé Morgan City ou Terrebonne comme options pour voir la côte, et la paroisse St. Landry.

Black a dit qu'il pourrait peut-être amener la Commission sur les îles-barrières à Terrebonne pour voir le travail qui a été fait là-bas.

**VI. D'autres affaires**

a. *Commentaires des participants publics (le cas échéant)*

Il n'y avait pas de public présent.

Byrne a partagé un graphique du rapport annuel détaillant le nombre de subventions financées, les projets achevés et d'autres données de l'année. Le graphique sera envoyé par courriel à la Commission.

## **VII. Annonces du commissaire**

- a. *Ascension* – Charles Caillouet note que les paroisses d'Iberville et de Bâton-Rouge Est travaillent d'Alligator Bayou jusqu'au Mississippi pour dégager l'ensablement dans une partie du Bayou Manchac. Ascension avait un permis avec l'USACE pour nettoyer Bayou Manchac avant l'ouragan Ida. Après Ida, le projet a été divisé en deux parties pour éliminer les débris et Bâton-Rouge Est a rejoint l'effort. La deuxième phase est toujours en attente de la participation de Bâton-Rouge Est. Les travaux d'atténuation sur le Bayou Manchac avancent mais attendent quelques études.
- b. *Assomption* – Rivere a convenu que le projet d'Iberville serait important pour Assomption. Le jury politique de la paroisse de l'Assomption et le conseil d'administration de Pierre Part travaillent sur des projets d'atténuation de l'eau et des inondations. Il y a beaucoup de trafic à Pierre Part avec des bateaux et des pièges qui se dirigent vers le bassin d'Atchafalaya pour la saison des écrevisses. Rivere travaille avec une entreprise pour rassembler des campeurs pour les victimes de l'ouragan. Des foires et des festivals se déroulent actuellement, notamment la Church Fair et la Fireman's Fair. Rivere a proposé d'accueillir une réunion de commission sur son bateau, et Lemoine ajoutera l'option de liste.
- c. *Avoyelles* – Carmouche a partagé qu'un club de musique cadienne a commencé aux Avoyelles. Avec la poussée d'Omicron, la réunion de janvier a été reprogrammée. Carmouche peut demander conseil à Bergeron. « Meurtre sur l'Atchafalaya », qui a été reprogrammé, est prévu le 19 janvier. Les fêtes de Mardi Gras aux Avoyelles se poursuit actuellement.
- d. *Concordia* – Aucune mise à jour.
- e. *Bâton-Rouge Est* – Aucune mise à jour.
- f. *Ibérie* - Chris Burton a noté que les fêtes de Mardi Gras commence à la Nouvelle-Ibérie le 5 février avec le premier défilé. Il a également noté que le musée Bayou Teche est au milieu d'une expansion de 9 000 pieds carrés.
- g. *Iberville* – Cliff Legrange a noté que la COVID a mis un frein à l'activité. La pêche aux écrevisses sauvages dans le bassin ne fait que commencer. Les écrevisses sauvages arrivent doucement du bassin mais devraient reprendre.

Legrange a partagé que lui et Ray Brassier de ULL ont mis à jour la nomination de Jim Delahoussaye pour le naturaliste de la Louisiane de l'année. Il a demandé une lettre de soutien de l'ANHA, à laquelle Lemoine a accepté. Le projet Plaquemine Depot avance également.

- h. *Lafayette* – Pellessier a noté que les fêtes de Mardi Gras étaient presque là. Vermilionville commencera les célébrations le 13 janvier et les défilés commenceront le 18 février.
- i. *Pointe Coupée* – J.A. Rummler a noté que l'Office du tourisme de Pointe Coupée a annoncé les événements à venir. Un groupe nommé aux Grammy de Cecilia est réservé pour le Poydras Center. Mars sera le 13e Spring Street Car Show. La paroisse de Pointe Coupée termine la baisse du niveau de la Fausse Rivière à la fin de la semaine pour permettre au lac de se remplir.
- j. *Saint-Landry* – Aucune mise à jour.
- k. *Saint-Martin* – Aucune mise à jour.
- l. *Sainte-Marie* – Aucune mise à jour.
- m. *Terrebonne* – Black a noté que les cours de danse cadienne ont repris au Folk Life Culture Center. Les cours de ce mois-ci auront lieu les 14 et 21 janvier. Le 21 janvier, il y aura un spectacle d'humour à la distillerie. Il n'y a actuellement rien de prévu en février, mais les fêtes de Mardi Gras sont de retour le 18 février. Des défilés auront lieu tous les week-ends jusqu'au Mardi Gras. Le 5 mars au Civic Center se tient le Crafting Cajuns Indoor Craft Show and Marketplace.
- n. *Bâton-Rouge Ouest* – Le bœuf de musique cadienne est le dimanche 16 janvier (le troisième dimanche du mois). La prochaine exposition est « Pelican State Goes to War », qui est prêtée par le National WWII Museum. L'exposition débutera avec une danse de style USO. Le musée WBR commence le yoga au musée le dernier mardi du mois. En février, le musée ouvre une exposition semi-permanente du sculpteur local Ronald Trahan (18 février). Le musée accueillera le concours régional de la Journée nationale de l'histoire le 24 février. Ceux qui sont intéressés à servir en tant que juge peuvent contacter Angélique. Le 13 mars, le musée organisera une formation pour le City Nature Challenge afin d'amener les gens dans la nature à enregistrer la flore et la faune. Si quelqu'un est intéressé, faites-le savoir à Bergeron.
- o. *NPS* - Angela Rathle a noté qu'il y a de la musique sur la galerie le samedi à midi à Lafayette. À Eunice, le troisième samedi il y a de la musique au restaurant Nick's à 14h. NPS s'associe à Eunice pour le Courir de Mardi Gras pour aider à financer certains des groupes tout au long du week-end du 25 février au 1er

mars). NPS s'associe à Festival International pour financer des groupes à la Place Louisiane, une scène de musique zydeco et cadienne que le NPS co-sponsorise avec KATC.

- p. Justin a noté que le Blues Fest est censé se dérouler en avril. Il existe des opportunités dans la nature à Bâton-Rouge, comme des randonnées nocturnes éclairées. LDWF et LOT ont contacté et ANHA a aidé à créer une base de données de sites de pagailage. Tous seront répertoriés sur LDWF et l'ANHA peut utiliser les données dans le cadre d'un graphique pour l'accès à la région patrimoniale.

#### **VIII. Ajournement (Wilbert)**

N'ayant plus d'autres affaires à traiter, Carmouche a demandé une motion d'ajournement. Bergeron a proposé et Black a appuyé. En l'absence d'objections, la séance est levée à 11 heures.